



# CROn

Gipanag-iya sa Community Run dili alang sa ganansya



**CROn**(Gipanag-iya sa Community Run dili para sa ganansya)ilisan alang sa ganansya pribadong tag-iya nga modelo sa negosyo.Ang pag-profit sa pribadong negosyo gipulihan nga walay bayad.Dugang pa, gihuboan sila ug gipasakaan ug kaso, **Si MSR6!**

**CROn**ilisan ang mga entidad nga gipanag-iya sa Estado.Kana dili epektibo, clumsy, wala gibase sa mga panginahanglan sa komunidad.Kini nga mga entidad mahimong CROn o gipadagan sama sa usa ka CROn gamit,**DmC**(Komite sa Paghimog Desisyon).

Welcome sa Talagsaong Kalibutan sa Negosyo sa Komunidad

0%0%0%0%0%0%0%

## Direktoryo:

### > Overview

- > **DmC**(Komite sa Paghimog Desisyon)
- > Pag-ampo sa CROn
- > **Mga Tmailhan sa Pagganap sa Negosyo**
- > **Dissection sa Kita**
- > **Imbentaryo**
- > kargamento
- > **Mga ekonomiya sa sukod**
- > **CROn bookkeeping**
- > **CROn Cluster**
- > **Karera sa CROn**
  - > Mga Ideya, Numero
  - > N-Ingon nga Sukdanan

**CROn**(Gipanag-iya sa Community Run dili para sa ganansya)usa ka modelo sa negosyo sa Universe Custodian Guardians nga nagpuli sa mga entidad nga gipanag-iya sa Estado ug mga modelo sa negosyo sa pribadong pagpanag-iya.

Ang kapitalismo imoral, hakog nga pagpahimulos, manunukob, parasitic profiteering, Anti **1 Dios**, kriminal, '**Si MSR6**'. Ang mga kapitalista dili kuwalipikado nga mahimong Angel(**Imortal**). Ang komunismo nga gipadagan sa walay pagpakabana nga walay katakos nga mga Teknokrata, ang mga burukrata dili madawat! Dili kuwalipikado ang mga Komunist

mahimong Angel! **CRON** nag-ilis ug naghimo sa karaan nga 'Kapitalismo ug Komunismo' nga mga modelo sa negosyo!!

## Pagtukod ug CRON

**Shire** nagbutang ug **CRON**. Ang entidad nga gipanag-iya sa estado nakabig aron molihok isip usa ka **CRON**. Ang pribadong entidad sa pagpanag-iya gikompiskar nga walay bayad ug gikabig aron molihok isip usa ka **CRON**.

'C'komunidad kay a **Shire**'.

'R'gipadagan sa **DmC** (Komite sa paghimog desisyon sa 7).

'O'gipanag-iya sa gibayran niini (**wmw**) mga trabahante, walay bayad nga mga boluntaryo. 'n'

dili alang sa ganansya.

**CRON** organisasyon kinahanglan nga madumala. Ang nag-inusarang pagpangulo kay tiraniya. Ang pagpangulo sa Komite patas. **CRON DmC** gamita ang business performance indicators ug feedback gikan sa tanang stake holder para sa paghimog desisyon.



'**DmC**' (Komite sa paghimog desisyon) naglangkob sa 7 ka miyembro: Coordinator, Treasurer, Go for, 4 Trustee. Usa ka **CRON DmC** ang gamiton **bpi** (Mga timailhan sa pasundayag sa negosyo), **Si Jic** (Kaso lang), **Es** (Mga ekonomiya sa sukod).

## Background:

**Shire** nanag-iya sa tanang yuta ug mga bilding, naghatag sa tanang bilding, mga kagamitan (**gahum, imburnal, tubig**), maintenance gamit **CRON** ni. Ang matag **CRON** adunay 'Kontrata sa Pag-arkila' nga gi-negosasyon pag-usab matag 7 ka tuig sa **Shire**. Ang matag **CRON** adunay 'Kontrata sa Paggamit' nga gi-negosasyon pag-usab matag 7 ka tuig sa **Shire**.

**Pag-abang** Kontrata (**yuta, mga bilding**) adunay usa ka set Ang bayranan gibayran nga parehas matag 4 ka semana (**NATm**). Kontrata sa Paggamit (**pagmentinar, mga bilding**) usa ka paggamit (**variable**) bayranan ang gibayad matag 4 ka semana.

**Major** mga proyekto o mga serbisyo sa proyekto nga naglakip sa labaw pa sa 1 **Shire** nangingahanglan daghang lahi **CRON** sa pagkooperar (**CRON Cluster**). Ang **CRON Cluster** usa ka koleksyon sa **CRON** nga nagtinabangay sa usag usa sa mga relasyon sa kustomer, supplier. Pananglitan: Vitamin Supplement Tablet' (produkto). Nalambigit ang **CRON**: Distribution, Manufacturing, Marketing, Packaging, Primary producer, Research Development, Retail.

**CRON** nga bahin sa **CRON Cluster** nangingahanglan sa ilang **DmC** aron makig-alayon. Ang matag **DmC** naghatag **gahum** (**paghimo ug desisyon**) 1 ka tawo nga magrepresentar sa ilang interes sa **CRON** sulod sa **CRON Cluster**. Ang bisan unsang **CRON** nga wala maghatag ug representante sa paghimog desisyon tangtangan sa Cluster ug pulihan sa lain.

Adunay mga tag-iya ug mga boluntaryo lamang nga empleyado. Ang tag-iya sa empleyado anaa sa '**wmw**', ang mga boluntaryo walay bayad apan makakuha og mga benepisyos. Ang mga benepisyos sa boluntaryo ug wmw gitakda sa Provincial Government.

## DmC (Komite sa paghimog desisyon)

Kung ang usa ka grupo sa mga tawo magtigum sila mangita alang sa pagpangulo. Ang nag-inusarang pagpangulo kay tirano. Ang pagpangulo sa Komite patas. Usa ka organisasyon sa CROn ang gidumala: '**DmC**' pinili kada tuig.

**DmC (Komite sa Paghimog Desisyon)** naglangkob sa 7 ka miyembro:

**Coordinator**, mga miting sa lingkuranan, adunay 2 ka boto, gipili nga magrepresentar  
pagdumala.

**Treasurer**, ang deputy chair adunay 1 ka boto, gipili pinaagi sa bookkeeping sa  
magrepresentar kanila.

**Lakaw-kay**, keeps minutes naay 1 vote, gipili sa mga trabahante sa opisina aron  
magrepresentar kanila.

**Tigbantay**, adunay 1 boto, gipili sa dili mga trabahante sa opisina nga magrepresentar kanila.

**Tigbantay**, adunay 1 boto, gipili sa mga kustomer nga magrepresentar kanila. **Tigbantay**,  
adunay 1 boto, gipili sa mga suppliers nga magrepresentar kanila. **Tigbantay**, adunay 1 boto,  
gisuholan nga legal consultant.

**Hinumdomi!** Ang **DmC** mahimong mag-ibitar sa mga tawo gikan sa sulod o gawas sa entidad sa paghatag og impormasyon sa espesyalista ngadto sa komite. **Wala silay katungod sa pagboto.**

Ang matag miting magsugod sa pag-ampo:

## CROn DmC Pag-ampo

Mahal **1 Dios**, Magbubuhat sa labing matahum nga Uniberso  
Gigiyahan kami sa among paghimog Desisyon  
Kita mohimo ug mga Desisyon nga makabenepisyos sa Katawhan Ang atong  
mga Desisyon maningkamot sa pagpahiyon sa Habitat Ang atong mga  
Desisyon adunay dili makahugaw nga mga resulta  
Kita mahimong mapuslanon sa Komunidad  
Alang sa Himaya sa **1 Dios** ug ang Kaayohan sa Katawhan



Ang komite mao ang pagbotar sa matag desisyon nga gihimo sa dili pa ipatuman. 5 boto ang gikinahanglan para magmalampuson ang mosyon. Ang membro sa komite nga dili makatambong mahimong mohatag ug proxy ngadto ni bisan kinsang membro sa komite.

Kini nga komite sa paghimog desisyon nagdumala pinaagi sa pagsagop sa usa ka sistematiko, lohikal nga pamaagi. Gamit ang mga paagi nga yano ug permiso nga andam

abilidad sa pagdoble ug pagbayloay (mga template alang sa nagbalikbalik nga mga katuyoan). Kini nga komite kay flexible, responsive sa nag-usab-usab nga mga sirkumstansya, pag-usab sa mga estratehiya kung angay, pag-ilog sa bag-ong mga oportunidad samtang kini moabut.

Human sa pagtukod sa mga nag-unang tumong sa Organisasyon (rason sa paglungtad). Ang pag-dissect niini nga mga tumong makamugna og mga tumong sa trabaho (gagmay nga mga tumong nga adunay mga linya sa oras). Gipasa kini sa mga grupo sa pagtrabaho nga nagpatuman niini nga mga katuyoan ug naghatag feedback sa komite.

Ang mga miyembro sa work team giawhag sa pagpangita og bag-ong mga paagi sa pagtrabaho og bag-ong mga solusyon sa daan nga mga hagit. Ang DmC spongelike mosuhop ug feedback gikan sa iyang mga work team, kustomer ug suppliers. Gigamit kini nga datos sa umaabot nga proseso sa paghimog desisyon.

Pagdumala sa porma **DmC**, unya: **Pagtukod** nag-unang tumong: paghimo og mga templates.

**Paghimo** mga katuyoan sa trabaho: gagmay nga mga katuyoan nga adunay mga linya sa oras, paghimo mga template **Pagtukod** mga grupo sa trabaho, sa pagpatuman sa mga tumong sa trabaho.

**Pagkuha og feedback:**

Mga grupo sa pagtrabaho (pagpatuman, mga problema, mga ideya sa pagpaayo). Mga kustomer (serbisyo sa kustomer, garantiya, mga ideya sa pagpaayo) Mga supplier (pag-order, pagplano sa unahan sa kooperatiba, mga ideya sa pagpaayo).

**Absorb feedback** (evaluate, reply, reward). **Timbang-**

**timbang** Mga timailhan sa pasundayag sa negosyo. **Pag-audit** miaging 6 nga mga lakang.

**DmC**, gamita ang Business Performance Indicators (bpi): **Kada bulan**, pag-eherisyo Mga Indicator sa pasundayag sa negosyo (bpi).

**Itandikarong bulana** (bpi) uban sa miaging bulan, bisan unsa nga kalainan ngano? Bisan unsa nga aksyon kinahanglan buhaton? Oo, kuhaa.

**Itandikarong bulana** (bpi) sa samang panahon sa miaging tuig. Bisan unsa nga pagbag-o, ngano?

**Itandikarong bulana** (bpi) uban sa quarterly ug tinuig nga mga plano. Timbang-timbang ang mga pagtandi, kung gikinahanglan ang aksyon. Kuhaa kini.

**Itandikarong bulana** (bpi) nga adunay average sa industriya, tumong nga mahimong labaw sa kasagaran. Labaw sa kasagaran nga resulta nagdayeg sa mga grupo sa trabaho ug komite sa pagdumala. Salamat sa mga kustomer ug mga suppliers. Ubos sa kasagaran nga resulta maghimo mga pagbag-o sa komite sa pagdumala.

**WCm** Working Capital usa ka sukod sa mubo nga termino nga solvency: 'Working Capital measure' (**WCm**) = **Kasamtangang mga kabtangan : Karon**

**mga obligasyon** usa ka resulta nga labaw pa sa 1:1 ang gitinguha. Ang usa ka resulta nga ubos sa 1:1 nga mga obligasyon kinahanglan pag-usab.

**nWC** net Working Capital usa ka sukod sa mubo nga termino nga solvency:

'net Working Capital'(nWC)=**Kasamtangang mga kabtangan - Kasamtangan nga mga utang** usa ka negatibo nga kantidad ang negosyo ubos sa kapital. Kini ang labing kasagarang hinungdan sa pagkapakyas sa negosyo.

**ITm** Inventory Turnover usa ka sukod sa kahusayan:

'Inventory Turnover measure'(ITm)=**Kinatibuk-ang imbentaryo / Average nga lebel** sa imbentaryo. Ang resulta gitandi sa average sa industriya. Labaw sa kasagaran sa industriya ang gitinguha.

**MA** Pag-analisa sa Marketing nagtrabaho sa % ug itandi sa miaging bulan usa ka sukod sa kahusayan:

**Kinatibuk-ang gasto sa marketing/kita sa halin • 100** resulta kung mas ubos kaysa sa miaging bulan maayo (Ang kita sa baligya tingali nagkadako tungod sa kampanya sa pagpamaligya).

**Break even** punto base sa presyo sa pagbaligya: **Break even point = Fixed cost + Variable cost (Gidaghanon) / Kadaghanon (resulta mao ang mga yunit).**

Break even point base sa gidaghanon sa halin (Kita): **Break even point = Fixed cost + Variable cost (Gidaghanon)** ang resulta mao ang \$.

Break even point base sa gidaghanon (Produksyon): **Break even point = Fixed cost / Price Variable cost** (ang resulta mao ang \$)

## ***Kita Disection***

Break even gasto

+ 3% nga Reserve

= Panguna nga presyo sa Unit

+ 21% nga Buhis sa VAT

= Katapusan nga Presyo sa Pagbaligya

**Si Jic** Sa kaso lang 'Inventory operating system:

Paghatud sa imbentaryo: Siguruha nga ang paghatud nagsunod sa order: **kalidad** (wala maputol, dili deformed o spoiled), **gidaghanon** (timbangon ug ihap), ug **presyo** (itandi sa kinutlo).

Ang paghatud dili motuman dayon sa order **adjust invoice**. Adunay **Magluwasin isyal** kini. Tingali ibalik ang tanan nga kargamento. **Kontaka ang Sender!**

Nagsunod ang pagpadala, markahan ang invoice '**Nakadawat**'. Pag-label sa mga butang ug tindahan.

Pagbutang sa pagpadala luyo sa daan nga imbentaryo. **Ipahiangay** 'Stock card'. **Bayad**

**Pagtipig:** Kinahanglan nga makahimo sa dali nga paggawas sa Imbentaryo '**oS1**' (labing karaan nga **Stock 1st**). I-adjust ang 'Stock card' matag '**Sa**' o '**gawas**' pag-adto sa Imbentaryo. Ipahiangay

'Stock card' human sa matag binuwan nga Stock take (pagkawala, pagkadaot). Ang imbentaryo nga gitipigan sulod sa 14 ka bulan gibalhin (gihatag..).

**oS1** Ang Jic nga pag-imbentaryo sa paggawas naglakip sa pagbalhin, 'labing karaan nga Stock 1st'. **EsIo** Jic imbentaryo naglakip, 'Economies of scale Pag-order sa imbentaryo'.

**Si Jic** Imbentaryo Naglangkob sa pagtipig sa binulan nga lebel sa stock base sa, 'last bulan a kasaranganout paglakaw (Imao)' ug 'last ydalunggansamemontha kasaranganout paglakaw (Iysmao)'.

**Pag-order:** Pagtukod og gidak-on sa binulan nga order pinaagi sa pagtandi sa 'Imao' ug 'Iysmao'. **Pagkuha og mga kinutlo:** gamita ang mas dako nga kantidad nga diskwento **EsIo** (Economies of scale Pag-order sa imbentaryo). Pagsulod sa binuwan nga order.

**Nagpadalasa Imbentaryo:** Siguruha nga ang imong kargamento andam sa pagkuha. Makasugakod ba kini sa biyahe nga dili madaot. Ang tanan ba nga mga papeles didto nagsunod sa maayong pamatasan sa negosyo, permiso, ligal nga kinahanglanon, ...

**Iapil:** Salamat, Espesyal nga mga tanyag, Test sample, Catalog... Siguruha nga kuhaon ang mga karatula nga dokumento nga nagbalhin sa kargamento sa distributor.

**kargamento (Mga tram sa freeway..):** Ang kargamento mao ang 1 sa pinakadako nga gasto sa negosyo. Ang imong negosyo nanginahanglan usa ka kwalipikado nga freight forwarder nga adunay suod nga kahibalo sa paghatud sa kargamento, adunay maayong relasyon sa industriya sa kargamento. Ang kargamento nga gihatod nga wala madaot ug sa hustong panahon nagpasiugda ug maayong relasyon sa kustomer. Unsa nga sistema sa pagpadala ang gamiton usa ka hinungdanon nga desisyon sa negosyo sa kargamento. Adunay in house o out sourcing.

Ang sistema sa pagpadala nga nagtuman sa mga panginahanglanon sa kustomer mao ang 1st pagpili. Ang kamatuoran sa gasto mahimong makapugong sa paggamit sa 1st pagpili. Kinahanglan ang usa ka pagkompromiso tali sa katagbawan sa kustomer ug pagka-affordability.

Kung ang pag-sourcing sa Freight pahimusli ang 'Es' (Economies of scale) mga diskwento ug uban pang mga benepisyo.

Alang sa umaabot nga kargamento pagsalig sa Sender sa pagpili sa pamaagi sa pagpadala, kung mahimo. Ayaw pagbayad sa Deliverer. Kung modawat sa kargamento gamita ang pamaagi sa Imbentaryo.

**ITm** Inventory Turnover usa ka sukod sa pagkaepisyente.

'Sukdanan sa Inventory Turnover' (**ITm**) = Kinatibuk-ang imbentaryo / Average nga lebel sa imbentaryo ang resulta gitandi sa average sa industriya. Labaw sa kasagaran sa industriya ang gitinguha.

**Es** Mga ekonomiya sa sukod

Kinahanglang ipabilin sa usa ka negosyo ang gasto kada yunit sa ubos nga aberids niini.

**Es** magamit sa imbentaryo, manufacturing, compressed services, cluster marketing, cluster management, joint venture, ad mergers.

**Imbentaryo:** Pagkuha og mga kinutlo (a) order gamit (Es) mas dako nga kantidad nga diskwento. O (b) diskwento sa cluster order (pag-order sa lain-laing mga yunit nga adunay parehas nga order).

**Manufacturing:** Sa manufacturing fixed gasto nagtrabaho sa paghimo sa usa ka kanunay.

(a) Kini nga makanunayon mahimong ipaambit sa siklo sa oras sa produksiyon. Kon mas dugay ang produksiyon, mas ubos ang kasagarang gasto sa yunit (Es).

(b) Ang kanunay nga pagpabilin nga gasto sa yunit taas sa pagsugod sa produksiyon. Samtang nagkadaghan ang produksiyon (Economies of scale kick in) minusan ang gasto sa yunit.

**Cluster marketing:** Ang pagpamaligya sa cluster naglakip sa multimedia (print, electronic, billboard, demo..) marketing gamit ang usa ka repeat (pag-usab, pag-usab ug pag-usab..) estratehiya sa pagpamaligya aron makunhuran ang gasto sa yunit (Es). Nagdala kini og dugang nga mga ekonomiya sa scale 1<sup>st</sup> mikaylap sa lainlaing media ug 2<sup>nd</sup> gikan sa pagbalik-balik. 1 nga media ang mahimong gamiton apan ang pagsubli kinahanglan.

**Pagdumala sa cluster:** Kung ang mga departamento adunay igong kalabutan sa ilang mga kalihokan. Paghiusa (mga team sa trabaho, pagdumala..) may kalabutan nga mga kalihokan ug ipaubos ang gasto sa yunit (Es).

**Joint venture:** 2 ka independenteng entidad ang mahimong moapil sa mga kalihokan aron pakunhuran ang gasto sa yunit (Es).

**Paghiusa:** Ang paghiusa sa 2 ka independenteng entidad kinahanglan nga mupaubos sa gasto sa unit (Es).

## CROn Bookkeeping

**CROn Asset Register:** Ngalan sa asset, katuyoan niini, petsa nga nakuha, tanan nga gasto sa pag-angkon, pag-andam sa paggamit, petsa sa pagsugod sa paggamit niini. **Petsa sa serbisyo. Petsa sa pag-ayo. Petsa nga mihunong sa paggamit, rason, petsa sa paglabay.**

**CROn Liability Register:** Ngalan sa tulubagon, katuyoan niini, petsa nga nakuha, tanan nga gasto sa pag-angkon, pag-andam sa paggamit, petsa sa pagsugod sa paggamit niini. **Pagkunhod sa balanse (depreciation). Petsa nga hingpit nga nabayaran.**

**CROn Bills Register:** Ngalan sa bill, katuyoan niini, petsa nadawat, husto ba kini, petsa tungod. **Petsa sa pagbayad. Matikdi! Mga komento sa gihagit nga mga bayranan.**

**CROn Income Register:** Kadaghanon, matang sa pagbayad, petsa, mga butang, serbisyo, numero sa transaksyon. Nagtipon nga mga total. **Hinumdomi! Mga komento sa kantidad sa refund.**

**CROn outstanding income Register:** Ngalan sa kustomer, numero sa invoice, kantidad nga kinahanglan, petsa sa pagbayad. **Petsa nga nadawat. Hinumdomi! Paghimo og mga komento sa overdue nga kantidad.**

**CROn Income/Expenses Statement: Total Income Register - Total Bills Register = Break even, deficit o surplus. Matikdi! Mahimong adunay makapatin-aw nga mga komento.**

**Pahayag sa Equity sa CROn: Total nga Assets - Total Liabilities = CROn Equity.**

**Matikdi !** Mahimong adunay makapatin-aw nga mga Komento.

## Basic !

Mga rekord sa bookkeeping: nangaging mga panghitabo, nagpresentar niini nga datos. Mahimong adunay makapatin-aw nga mga Komento.

Copyright, Goodwill, Patent right, dili madawat. Ang naipon, depreciation, prepaid, reversing entries, wala gigamit. Ang CROn dili mohatag og mga donasyon. CROn dili sponsor.

Ang rehistro gi-update kada semana. Ang Frequency of Statements nagdepende kung unsa ka busy ang CROn. Ang Annual Statements kay mandatory.

**CROn Cluster** usa ka grupo sa nagtinabangay sa CROn.

Ang mga Tigbantay sa Kustodian nagtawag sa daghang mga bulag nga CROn nga nagtinabangay sa pagserbisyo sa usa ka tibuok nga Lalawigan (tribo): 'CROn Cluster'. Gipulihan sa CROn Cluster ang mga hakog, parasitiko, manunukob, makaganansya nga nasyonal o multinasyunal nga organisasyon. Gipulihan sa CROn Cluster ang mga entidad nga gipanag-iya sa estado.

**Mga dagkong proyekto** mga proyekto, mga serbisyo nga naglakip sa labaw pa sa 1 Shire nanginahanglan daghang mga lahi CROn sa pagkooperar (Cluster CROn).

**CROn Cluster** usa ka koleksyon sa CROn pagtinabangay sa usag usa sa mga relasyon sa kustomer, supplier. Pananglitan: 'Bitamina Supplement Tablet' (produkto). Nalambigit ang CROn: Distribution, manufacturing, marketing, packaging, primary producer, research, development, retail.

**CROn** nga bahin sa a CROn Cluster nanginahanglan sa ilang DmCaron makig-alayon. Ang matag DmC kinahanglan maghatag gahum (paghimo og desisyon) 1 ka tawo nga magrepresentar sa ilang interes sa CROn sulod sa CROn Cluster. Ang bisan unsang CROn nga wala maghatag ug representante sa paghimog desisyon kinahanglang tangtangan sa Cluster ug pulihan sa lain.

**CROn** mahimong gusto makig-atubang sa Panggamhanan sa Probinsiya ug o sa mga organisasyon niini (mga utility..). Ang mga departamento lamang sa Gobyerno, mga organisasyon nga naggamit sa CROn sistema sa pagdumala DmC maka apil a CROn Cluster. **Hinumdomi!** Ang negosyo nga gipanag-iya sa gobyerno nga wala gihimo CROn negosyo (Mga Utility, Long haul transport, pagmina, Space exploration...) gipadagan gamit ang CROn sistema sa pagdumala DmC.

**CROn Cluster** operate gikan sa 'CRBC' (CROn Retail Bazaar Complex) ug mga Kapilya sa Trabaho.



## CROn nga karera

Kadaghanan CROn paghimo ug Apprenticeships (wmw 1) anaa. Usa ka Apprentice human sa CE nakadawat ug Trade Certificate (wmw 2). Nagsugod dinhi ang karera sa CROn.

**Trady** pagkahuman sa 3 ka tuig nga kasinatian sa trabaho kwalipikado nga mahimong 'Senior Trady' (wmw 3). Gipasiugda sa seniority!

**Senior Trady** sa panahon sa (3 ka tuig) kasinatian sa trabaho mitambong 'Phec Technical College' nagkita 'Supervisor Certificate'. Kung naay opening nga gi-promote sa seniority to Supervisor (wmw 4).

**Superbisors** sa panahon sa (3 ka tuig) ang kasinatian sa trabaho mitambong 'PDEc Leadership College' mokita 'Diploma sa Lider'. Kung adunay pagbukas nga gipasiugdahan sa seniority sa Leader (wmw 5).

**Liders** sa panahon sa (3 ka tuig) ang kasinatian sa trabaho mitambong 'PDEc Leadership College' kita 'Diploma sa Manager'. Kung naay opening nga gi-promote sa seniority to Manager (wmw 6).

**Managers** sa panahon sa (3 ka tuig) ang kasinatian sa trabaho mitambong 'PDEc Leadership Camp' mokita 'Administrator Degree'. Kung adunay pagbukas nga gipasiugda sa seniority ngadto sa Administrator (wmw 7). Apil sa 'Provincial Adviser pool'.

Ang Custodian Guardian nagtuo, nga ang matag tawo adunay usa ka **1 Dios** gihatagan og katungod 'Libre nga Edukasyon (Linukot nga basahon 3)' gikan sa duyan hangtod sa cremation. Ang tanan nga edukasyon gihatag sa gobyerno ug komunidad nga panagkunsabo. Walay edukasyon nga dili gobyerno. Walay mga unibersidad.

### Mga ideya

**Mga ideya** Ang sinugdanan sa Umaabot. Ang mga ideya mao ang labing produktibo sa tanan nga kalihokan sa intelektwal nga kabtangan. Ang mga ideya kinahanglan nga mapreserbar pinaagi sa, Pagpadayon sa Kahibalo.

Matag CROn mao ang pagdasig sa mga stake holder niini (mga empleyado, supplier, boluntaryo, kustomer) sa pagpresentar sa bisan unsa nga mga ideya nga anaa kanila mahitungod niini CROn. Awhaga ang feedback!

### Mga Numero

Ang mga numero importante sa Custodian Guardian ug CROn!

Ang bili sa mga numero

**0** > Zero    **1** > Sa usa ka    **2** > Duha    **3** > Tulo    **8** >    **4** > Upat    **5** > lima    **10** >

**6** > Unom    **7** > pito    Walo    **9** > Siyam    Napulo

**50** > Singkwenta    **100** > Gatos    **500** > Lima ka gatos

**1,000** > Usa ka libo **5,000** > Lima ka libo **10,000** > Napulo ka libo  
**50,000** > Singkwenta ka libo **100,000** > Gatos ka libo  
**500,000** > Lima ka gatos ka libo  
**1,000,000** > milyon **5,000,000** > Lima ka milyon  
**10,000,000** > Napulo ka milyon **50,000,000** > Singkwenta ka milyon  
**100,000,000,000** > Gatos ka milyon  
**500,000,000** > Lima ka gatos ka milyon  
**1,000,000,000** > Bilyon **5,000,000,000** > Lima ka bilyon  
**10,000,000,000** > Napulo ka bilyon **50,000,000,000** > Singkwenta ka bilyon  
**100,000,000,000** > Gatos ka bilyon  
**500,000,000,000** > Lima ka gatos ka bilyon  
**1,000,000,000,000** > trilyon  
**5,000,000,000,000** > Lima ka trilyon  
**10,000,000,000,000** > Napulo ka trilyon  
**50,000,000,000,000** > Singkwenta trilyon  
**100,000,000,000,000** > Gatos ka trilyon  
**500,000,000,000,000** > Lima ka Gatos ka trilyon

**Hinumdomi!** Gikan sa tuo hangtod sa wala usa ka comma ang gibutang pagkahuman sa matag 3<sup>rd</sup> digit.

## Mga lakang

Gigamit sa CROn ang CG 'NAs' Measure. Bag-ong Age Units of Measure kay updated metric version. Sukda ang mga prefix, gamita ang Capitalized prefix para sa positibo nga mga gahum.

**Gitas-on Base** unit: metro(m)~

**Base sa Area** unit: metro kuwadrado(m<sup>2</sup>)~3D nga metro(m<sup>3</sup>)~

**Base sa Tomoy** unit: litro(l)~ **Base sa Timbang** unit: gramo(g)

CROn ang bugtong paagi para magnegosyo, mamalit..

